
                                                           ZÁPIS č. 10/2022 

Zastupitelstva obce Šaratice  

dne 26.10.2022 
 

Přítomni:  Dostálová Ludmila, Holoubek David, Holoubek František., Horáček Jaroslav, 

Kalouda Karel,  Konečný Roman, Koutný Tomáš, Kropáček Filip, Lorenz 

Sebastian, Málek Miroslav, Polášek Michal,  Přerovský Richard, Silnica Jiří, 

Silnica Marek, Ševčík Pavel 

Nepřítomen:  - 

Zapisovatel : Blanka Jiráčková  

Ověřovatel zápisu: Horáček Jaroslav, Konečný Roman 

Místo a čas konání:  Obřadní síň OÚ , Šaratice v 19.00 hod 

 

Dále přítomni: zaměstnanci kanceláře OÚ Šaratice: 2 osoby 

Veřejnost: 1 osoba 

 

 

1 Zahájení, schválení programu jednání, zapisovatele, ověřovatele 
Starosta obce p. Karel Kalouda  zahájil zasedání, přivítal všechny přítomné; konstatoval, že je 

přítomno 15 z celkového počtu 15 členů ZO, a to je tedy usnášeníschopné. Zapisovatelkou 

byla navržena p. Blanka Jiráčková, ověřovateli zápisu pan Jaroslav Horáček a pan  Roman 

Konečný. Zasedání bylo svoláno v souladu se zákonem. 

Program: 

1. Zahájení, schválení programu jednání, zapisovatele a ověřovatelů zápisu  

2. Informace o jednáních Rady obce 

3. Žádost Litava DSO o poskytnutí finančního příspěvku  

4. Žádost Domova pro seniory Sokolnice, p.o. o poskytnutí finančního příspěvku 

5. Projednání koncepce volební strany Mladí pro Šaratice na činnost Kulturního 

výboru Šaratice, projednání náboru členů do nového kulturního výboru a jejich 

odměn 

6. Projednání  možných opatření ke včasnému zveřejňování zápisů ze ZO 

7. Plán investic a oprav na rok 2023 jako podklad pro zpracování návrhu rozpočtu 

8. Projednání možnosti prodloužení úvazku správce sportovního areálu 

9. Rozpočtové opatření č. 10/2022 

10. Úkoly, různé, závěr 

Usnesení 1:  

Zastupitelstvo obce Šaratice schvaluje navržený program jednání, zapisovatelkou je p. 

Blanka Jiráčková, ověřovateli zápisu jsou pan Jaroslav Horáček a pan Roman Konečný. 

                       Hlasování : 15 – 0 – 0, schváleno  
 

 

 

2 Informace o jednání Rady obce      
Informaci podává místostarosta obce Ing. Marek Silnica. Rada obce se sešla naposled sešla 

ještě ve volebním období 2018-2022, tj. v původním složení, projednávala: 

- rozpočtové opatření obce Šaratice 

- žádost o zápis do školského rejstříku – počet žáků 

- žádost o výmaz údajů ze školského rejstříku 



- pověření ředitelky školy k podání žádosti o změnu zápisu ve školském rejstříku 

- energetickou zátěž provozu Obce Šaratice a DSO Litava (dochází k velkému navýšení – viz 

dnešní bod č. 3)  

Usnesení 2 

ZO bere na vědomí informaci o jednání Rady obce Šaratice. 

Hlasování :  nehlasováno, vzato na vědomí 
 

 

                                     

3. Žádost Litava DSO o poskytnutí finančního příspěvku  

DSO Litava čelí v důsledku energetické krize již od poloviny roku 2022 skokovému nárůstu 

cen  za energie, kdy každý měsíc dochází k razantnímu navýšení ceny záloh. Obce Šaratice se 

týká žádost o poskytnutí příspěvku ve výši 414 000,- Kč. Z diskuze vyplynulo  

Usnesení 3: 

ZO souhlasí s poskytnutím příspěvku ve výši 414 000,- Kč za obec Šaratice pro DSO 

Litava k zajištění financování nákladů  spojených s provozem kanalizační sítě a ČOV.    

Hlasování :  15 – 0 – 0, schváleno  
 

 

 

4. Žádost Domova pro seniory Sokolnice, p.o. o poskytnutí finančního 

příspěvku  
ZO seznámeno s žádostí Domova pro seniory Sokolnice, p.o. – žádá o finanční příspěvek na 

rok 2023 pro financování aktivizačních činností klientů.  

Diskuze – v současné době není žádný občan naší obce v domově umístěn. Umísťování jsou 

především občané Sokolnic.  

Usnesení 4: 

ZO Šaratice neposkytne finanční příspěvek na rok 2023 Domovu pro seniory Sokolnice, 

p.o. 

Hlasování :        15 – 0 – 0,  schváleno  
 

 

 

5. Projednání koncepce volební strany Mladí pro Šaratice na činnost 

Kulturního výboru Šaratice, projednání náboru členů do nového 

kulturního výboru a jejich odměn 

Zástupcům volební strany Mladí pro Šaratice byly dle požadavku poskytnuty k dnešnímu 

jednání podklady týkající se činnosti kulturního výboru  v předchozích obdobích (zpracováno 

starostou, předchozí předsedkyní kult. výboru, účetní obce). Na jednání prozatím žádná 

koncepce volební strany Mladí pro Šaratice na činnost kulturního výboru přestavena nebyla. 

 Následuje diskuze: 

- dotazy k zajištění občerstvení na akcích kulturního výboru, finančnímu zajištění a 

vypořádání akcí  

- diskuze k zajištění větších akcí Kulturním výborem – zástupci strany Mladí pro Šaratice 

navrhují, aby Kulturní výbor Šaratice např. zajištoval na Tradičních šaratických hodech 

občerstvení – nemají ale představu o personálním zajištění takové činnosti  

- návrhy na nábor dalších členů kul. výboru – např. formou inzerátu (návrh p. Lorenze – 

vyzván k zaslání návrhu textu pro zveřejnění), stávající finanční ohodnocení práce 

v kulturním výboru se jeví jako nedostatečné a podhodnocené – pokud by odměna za práci 

v kult. výboru činila např. 2 500 až 3000 Kč měsíčně – případně pokud by byla se zájemce 



uzavřena např. dohoda o provedení práce, byl by o tuto práci možná větší zájem. Přítomná 

účetní OÚ Šaratice upozorňuje přítomné, že maximální odměna členů kulturního výboru 

vyplývá z nařízení vlády a navrhovanou výši odměny nelze realizovat.  Starosta obce přislíbil 

prověření možností financování práce členů Kulturního výboru dle zákonných možností.  

- návrhy, že i členové ZO by při větších akcích mohli být nápomoci Kulturnímu výboru 

- nutné však především získat nějaké zájemce o členství v Kult. výboru. Současný předseda 

výboru  pan Jiří Silnica ke schválené člence p. Anně Chvátalové navrhuje  za dalšího člena 

pana Zdeňka Dlabaju – ten zkušenost s prací v tomto výboru již má a se členstvím souhlasí.  

Usnesení 5: 

ZO Šaratice schvaluje pana Zdeňka Dlabaju za člena Kulturního výboru Šaratice. 

Hlasování :        15 – 0 – 0, schváleno 
 

 

 

 

6. Projednání možných opatření ke včasnému zveřejňování zápisů ze ZO     
Vedení obce si je vědomo, že zápisy nebyly zveřejňovány ve stanovené lhůtě – vždy to však 

mělo svůj důvod. Dle zákona je také možné zápis zveřejnit bez předchozího ověření 

ověřovatelů – v tomto případě pak ověřovatelé mohou vznést námitky, které budou 

projednány na další jednání ZO.  

- zápis není přepisem celého průběhu jednání, je však možné na žádost uvést do zápisu 

přesnou formulaci konkrétní osoby 

- diskuze – občané by měli být formou zápisu informováni o průběhu jednání  - podotknuto, 

že se mohou jednání ZO osobně účastnit – tato forma však využívána není 

Z diskuze vyplynula tato usnesení  

Usnesení  6a: 

ZO schvaluje změnu jednacího řádu ZO Šaratice pro volební období 2022 -2026 , článek 

č.  9 bod 4 věta první nově zní: Zápis se vyhotoví  a do 10 dnů po zasedání se zveřejní na 

úřední desce.     

Hlasování :  15 – 0 – 0 , schváleno 

 

Usnesení  6b: 

Zápis bude po vyhotovení zpřístupněn všem členům ZO i na úložišti zastupitelů, 

ověřovatelům zápisu bude dále zaslán na e-mail.     

Hlasování :  15 – 0 – 0 , schváleno 

 

 

 

 

 

7. Plán investic a oprav na rok 2023 jako podklad pro zpracování návrhu 

rozpočtu   
Do rozpočtu na rok 2023 je třeba zakomponovat finanční prostředky na dofinancování 

rozpracovaných akcí a  akcí, u kterých je podána žádost o dotaci – tj. dostavba nové MŠ, 

oprava povrchu sportovního areálu, opravy chodníků, oprava místní komunikace podél 

fotbalového k hřiště k novostavbám RD. 

Další návrhy z pléna  

- zateplení a fasáda u 2. části budovy místní základní školy 

- modernizace veřejného osvětlení (pasportizace veřejného osvětlení je již zpracována) 

- cyklostezky 



- rozšíření veř. zeleně v extravilánu obce 

Usnesení 7 

ZO bere na vědomí návrhy na plán investic a oprav na rok 2023 jako podklad pro 

zpracování návrhu rozpočtu. 

Hlasování:  nehlasováno, vzato na vědomí 
 

 

 

 

8. Projednání možnosti prodloužení úvazku správce sportovního areálu  
Místo správce sport. areálu Šaratice je nyní finančně zajištěno do konce roku 2022 formou 

příspěvku na mzdu z úřadu práce. Dle aktuálních informací z úřadu práce je možné toto 

pracovní místo dotačně zajistit i na 1. pololetí roku 2023. Současná správcová počítá s tím, že 

její prac. poměr skončí k 31.12.2022. 

Usnesení  8: 

ZO Šaratice rozhodlo, že nebude žádat o prodloužení příspěvku na mzdu na úřadu 

práce.  

Hlasování :  15 – 0 – 0 , schváleno 

 
 

 

 

 

9. Rozpočtové opatření č. 10/2022  
Členové ZO seznámeni s položkami rozpočtového opatření starostou obce.  

Usnesení 9 

ZO schvaluje rozpočtové opatření č. 10/2022 v předloženém znění.  

Hlasování: 15– 0 – 0, schváleno 
 

 

 

 

 

10. Různé, úkoly, závěr  
ZO seznámeno s žádostí projekční firmy Monela elektro o stanovisko ke stavbě kabel NN 

Bečková pro územní souhlas. Dále seznámeno se zněním smlouvy o smlouvě budoucí s EG.D 

– kabel NN Bečková 

Usnesení 10a 

ZO vydává souhlasné stanovisko ke stavbě kabel NN Bečková pro územní souhlas, ale za 

podmínky, že veškeré sítě obce zůstanou stavbou neporušeny. 

Hlasování: 15– 0 – 0, schváleno 

 

Usnesení 10b 

ZO schvaluje smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene mezi EG.D., a.s. a 

obcí Šaratice, Šaratice, kabel NN Bečková  v přeloženém znění a pověřuje starostu jejím 

podpisem.  

Hlasování: 15– 0 – 0, schváleno  

 

 

- dotaz  k obecnímu zpravodaji – zda je zajištěn redaktor  - ano stávající redaktorka chce 

v této práci pokračovat i nadále 



- dotaz k náplni práce obecních zaměstnanců – odpovídá starosta, ten zároveň i práce 

obecním zaměstnancům každý den zadává 

- diskuze k třídění odpadů, sběrným místům na tříděný odpad v obci a pořádku u sběrných 

míst – dohodnuto, že ke sběrným místům bude umístěna informační tabulka  s textem „Zákaz 

ukládání odpadu mimo kontejnery k tomu určené“. 

- diskuze k zajištění odvozu obědů do školek obecními zaměstnanci 

- návrh na umístění dopravního zrcadla na místní komunikaci poblíž ZEV Šaratice 

- předběžná informace starosty členům kontrolního výboru k inventurám ke konci 

kalendářního roku 

- finanční výbor počítá s tím, že se v novém složení letos také ještě sejde – termínu bude 

telefonicky dohodnut. 

 

S ohledem na skutečnost, že byl program zasedání vyčerpán, starosta poděkoval všem za 

účast  a jednání ukončil ve  21.45  hodin. 

 

 

Termín příštího zasedání:  dle pozvánky starosty obce – 30.11.2022 od 19.00 hodin  
 

 

 

Pozn. : U záznamu hlasování je pořadí : PRO – PROTI – ZDRŽEL SE 

     (např. 14 – 0 – 1 ) 

 

 

 

Zapsáno : 2.11.2022, zápis má 5 stran   

 

Blanka Jiráčková – zapisovatelka                                           ………………………………… 

 

 

Ověřovatelé zápisu:     

 

Jaroslav Horáček                                                       …………………………………          

 

 

Roman Konečný                                     ………………………………… 

 

 

Karel Kalouda – starosta obce                                   ….………………………………..  


